
Уставно судство у Југославији увек је било отворено према европским 

земљама. Већ 1972. године, Уставни суд Југославије био је један од 

чланица-оснивача Конференције европских уставних судова, заједно са 

уставним судом Аустрије, Немачке и Италије. Данас је Уставни суд 

Србије члан ове престижне конференције, као и Светске конференције 

уставних судова. Нарочито из разлога што се појединци могу директно 

жалити Уставном суду Србије, може се рећи да је ваш суд донео важне 

одлуке које су утицале на обликовање ваше земље и које су побољшале 

независност судства у Србији.  

Данас ваш Суд слави своју педесетогодишњицу, али је и десет година од 

када је Србија постала чланица Савета Европе, а истовремено и 

Венецијанске комисије. У току тих десет година, успели смо да 

постигнемо плодну сарадњу са Србијом уопште, а нарочито са вашим 

Уставним судом. Венецијанској комисији је било драго да помогне Суду 

дајући мишљење о нацрту амандмана на Закон о Уставном суду, чији је 

циљ био да се повећа његов капацитет у обради великог броја уставних 

жалби.  

Господине председниче, устави се разликују од земље до земље, али су 

сви утемељени на истим начелима, као што су подела власти, равнотежа, 

независно судство и заштита људских права. Правни аргументи који се 

темеље на овим начелима лако се примењују и у другим земљама. Оно 

што Венецијанска комисија настоји да омогући од свог оснивања јесте 

судски дијалог. Ми омогућавамо унакрсну фертилизацију уставних судова 

путем семинара, конференција, али и путем билтена уставносудске праксе, 

базе података CODICES и нашег Венецијанског форума. Драго ми је што 

ваш Суд активно доприноси раду ових средстава, омогућавајући судијама 

уставних судова да буду надахнути аргументима својих колега. Тиме 

помажете стварању истинског европског уставносудског наслеђа.  

Даме и господо, понекад уставни судови морају да донесу одлуке које 

нису по вољи других делова државне власти, а имао сам прилике да 

видим, у другим земљама, случајеве када су уставни судови кажњавани 

због својих одлука. Уверавам вас да Венецијанска комисија стоји уз 

уставне судове, на разне начине их подржавајући. Када је то потребно, ми 

ћемо устати у одбрану судова који су дошли под притисак од стране 

других делова државне власти. То смо, нажалост, били приморани да 

учинимо недавно за ваше колеге у Мађарској, Молдавији и Румунији, на 

различите начине – путем мишљења и саопштења за јавност.  

Господине председниче, тема коју сте одабрали за ову конференцију 

показује да Уставни суд Србије, иако је доспео у фазу зрелости, 

динамично гледа у будућност. Време је да се подвуче црта и сагледа 

постигнуто, али и да се погледа у будућност, ка новим хоризонтима у 

европском контексту. Чланство у Европској унији циљ је ваше земље и он 

ће донети нове изазове и за Уставни суд. Ни најмање не сумњам да ће 


